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Zápis z jednání Finančního výboru ZMO Pardubice V  

dne 31. 10.  2023 

Přítomni:  Ing Jaroslav Kňava, předseda finančního výboru, Ing. Simona Mokrá, Karolína 
Štefková, Josef Talácko 

 Ing. Marcela Kotyková, vedoucí OE - tajemnice finančního výboru  

Omluven:  Bc. Petra Prusáková,  

Nepřítomen:  Petr Hemský, Mgr. Daniel Přibyl 

 
Finanční výbor byl usnášeníschopný. 
 

 
 

Program jednání finančního výboru:  

1. Čerpání rozpočtu MO Pardubice V v období leden-září 2023 

2. Návrh 5. změny rozpočtu MO Pardubice V na r. 2023 vč. informace k termínovanému vkladu 

3. Směrnice pro poskytování dotací z rozpočtu MO Pardubice V v r. 2024 

4. Různé 

 

 
V úvodu jednání se přítomní členové finančního výboru zajímali o informace k termínovaným 
vkladům. Protože všechny tyto informace vedoucí OE znovu stručně shrnula při projednávání bodu č. 
2 programu, jsou tyto informace uvedeny u tohoto bodu. Poté se dostavil předseda finančního 
výboru finančního výbor Ing. Kňava, který přivítal přítomné a vyzval přítomné členy k vyjádření, zda 
souhlasí s programem. Po odsouhlasení programu jednání předal předseda finančního výboru slovo 
vedoucí OE. Vedoucí OE omluvila nepřítomnou členku a dále uvedla, že k zaslaným podkladům pro 
jednání nebyl podán žádný dotaz ani požadavek na doplnění informací. Poté se již přešlo 
k jednotlivým bodům programu. 
 

Ad 1) Finanční výbor se zabýval čerpáním rozpočtu (rozborem hospodaření k 30. 9. 2023) za období 
leden-září 2023.  Součástí materiálu bylo rovněž čerpání sociálního fondu, čerpání rezerv, čerpání 
plánu společenských akcí a doplňující údaje k čerpání na položce péče o zeleň, prvky a hřiště na 
položce opravy a údržba komunikací. Vedoucí OE podala stručný přehled o nejdůležitějších 
ukazatelích, mj. např. upozornila na vysoký výběr místního poplatku za komunální odpad. Velké akce 
v dopravě se již zahájily ev. byly vysoutěženy, akce v ul. Široká a v ul. Raisova byly dokončeny v srpnu. 
Rovněž proběhly některé oblíbené společenské akce dle plánu společenských akcí. 

Předseda finančního výboru se dotázal na vybudování parkovacích stání městem s podílem 
městského obvodu. Vedoucí OE odpověděla, že k uvedenému zatím nedostala žádné informace. 
Předseda finančního výboru se dotáže přímo pana starosty, zda se takováto akce plánuje. 
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Unesení:  

Finanční výbor projednal čerpání rozpočtu za období leden-září 2023 (rozbor hospodaření k 30. 9. 
2023) a doporučuje ho zastupitelstvu MO Pardubice V ke schválení. 

Pro: 4, proti: 0, zdržel se: 0 

 

Ad 2) Finanční výbor se zabýval návrhem 5. změny rozpočtu MO Pardubice V na r. 2023 a návrhem 
usnesení k 5. změně rozpočtu MO Pardubice V na r. 2023. Dále byl seznámen s úpravami plánu 
společenských akcí, s rozpočtovými opatřeními přijatými radou MO v období do jednání FV a 
s doplňujícími informacemi k vybraným položkám rozpočtu. Vedoucí OE stručně vysvětlila jednotlivá 
rozpočtová opatření v rámci 5. změny rozpočtu, která se týkají např. zvýšení některých položek 
příjmů a současného zvýšení rezervy rozpočtu, úpravy částky dotací z úřadu práce (skutečný počet 
pracovníků je nižší, než se předpokládalo pro tento rok), zařazení dvou nových akcí z projektového 
zásobníku (S. K. Neumanna – Pichlova – K Višňovce a cesty v lesoparku). Dále připomněla, že 
rozpočtová opatření č. 1-22 budou součástí zprávy k 5. změně rozpočtu na r. 2023. 

Potom vedoucí OE zrekapitulovala informace k termínovaným vkladům, které zazněly již v úvodu a 
doplnila je o další informace uvedené v zaslaných materiálech pro jednání. Prostředky k uložení 
z důvodu řízení likvidity jsou finance určené na nové velké akce, na které si městský obvod postupně 
shromažďoval prostředky a k jejichž realizaci dojde v příštím roce. Na dotaz paní Štefkové ohledně 
částky vkladů potvrdila, že se předpokládají dva termínované vklady (čtvrtletní 13 mil. Kč a roční 6 
mil. Kč). Vzhledem ke stávající situaci v bankovním sektoru (možné snížení repo sazby na nejbližším 
zasedání ČNB 2. 11. 2023, očekávaný pokles příjmů bank z důvodu zrušení úročení povinných 
minimálních rezerv bank ze strany ČNB od října 2023) byly celkově banky opatrné a nechtěly 
předkládat nabídky s delší platností, ev.  pokud původně sdělily, že s úpravami sazebníků zatím 
nepočítají, tak již k určitému snížení v jejich sazebnících došlo. Paní Štefková potvrdila, že 
s postupným snížením sazeb skutečně lze počítat. Vedoucí OE dále na dotaz paní Štefkové uvedla, že 
bylo osloveno pět bankovních institucí, z toho u dvou bank momentálně nelze vklad zřídit (jedna 
banka má problém se společnými IČ města a MO, další banka nemá momentálně časový prostor pro 
jednání o vkladu) a u jedné z bank je určité riziko při správě financí (kvůli souběžnému přihlašování do 
firemních i osobních financí příslušného pracovníka).  

S ohledem na situaci v bankovním sektoru je vhodné počkat s definitivním vyhodnocením na 
rozhodnutí z uvedeného zasedání ČNB.   Finančnímu výboru byl z tohoto důvodu dán k odsouhlasení 
návrh, že ve zprávě pro ZMO k 5. změně rozpočtu na r. 2023 budou uvedeny pouze informace o 
záměru zřídit termínované vklady. Dále by se vše řešilo úpravou 5. změny rozpočtu předloženou 
zastupitelstvu MO přímo na jednání dne 8. 11. 2023. Finanční výbor se seznámil s předpřipraveným 
návrhem této úpravy (materiál č. 2.7 - ve variantě pro obnovu stávajícího vkladu + nový vklad – dva 
nové body usnesení a rozpočtové opatření, a ve variantě pro dva nové vklady – dva nové body 
usnesení a dvě rozpočtová opatření, jedná se o rozpočtová opatření na ř. 23, ev. na ř. č. 23 a 24 
v materiálu č. 2.1). Po jednání ČNB by si vedoucí OE vyžádala aktualizované nabídky od těch bank, 
které jsou v zaslaných podkladech navrženy k dalšímu vyhodnocení (doporučuje se banka A a B) a po 
jejich vyhodnocení (doporučené kritérium - výnos, v případě shody výnosů - jednodušší založení 
vkladu) by vedoucí OE doplnila připravený návrh úpravy 5. změny rozpočtu na r. 2023 a takto 
doplněná úprava 5. změny rozpočtu by byla finančnímu výboru zaslána na vědomí e-mailem a již by 
se k tomu nemusel scházet na jednání.  

Vedoucí OE upozornila, že pokud by v období do podpisu smlouvy došlo u vybrané banky ke změně 
sazeb, nebylo by vhodné již provádět znovu nové vyhodnocování nabídek, protože by se tím 
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prodloužila doba pro založení vkladu a mezitím by mohlo dojít k dalšímu poklesu sazeb, a uzavře se 
smlouva s touto vybranou bankou.  

Finanční výbor neměl k navrženému postupu žádné připomínky. 

 

Usnesení: 

Finanční výbor projednal návrh 5. změny rozpočtu MO Pardubice V na r. 2023 vč. rozpočtu sociálního 
fondu a jednotlivá rozpočtová opatření v rámci této změny rozpočtu a doporučuje je zastupitelstvu 
MO k přijetí.  

Pro: 4, proti: 0, zdržel se: 0 

 
Usnesení: 

Finanční výbor projednal návrh usnesení k 5. změně rozpočtu MO Pardubice V na r. 2023 vč. rozpočtu 
sociálního fondu a doporučuje ho zastupitelstvu MO k přijetí. 

Pro: 4, proti: 0, zdržel se: 0 

 
Usnesení: 

Finanční výbor se seznámil s nabídkami a s dalšími informacemi týkajícími se zřízení termínovaných 
vkladů, s návrhem usnesení k termínovaným vkladů a s návrhem souvisejících rozpočtových opatření 
týkajících se termínovaných vkladů (materiál č. 2.1 - RO ř. č. 23, ev. RO ř. č. 23 a 24). Vzhledem 
ke stávající situaci v bankovním sektoru finanční výbor souhlasí s tím, že: 
- do zprávy s 5. změnou rozpočtu MO Pardubice V na r. 2023 budou zahrnuta rozpočtová opatření 

uvedená na ř. č. 1-22 v materiálu č. 2.1 a budou v ní uvedeny pouze informace o záměru zřízení 
dvou termínovaných vkladů; 

- po zasedání ČNB 2. 11. 2023 bude vyžádána aktualizace nabídek od těch bank, které projevily 
zájem o zřízení termínovaného vkladu nebo je v jejich technických možnostech vklad zřídit, dále 
již nebude oslovena banka, u které je zvýšené riziko při správě financí; 

- obdržené aktualizované nabídky vyhodnotí vedoucí OE (kritérium – výnos, v případě shody 
výnosů - jednodušší založení TV), doplní návrh usnesení k termínovaným vkladům a návrh 
souvisejících rozpočtových opatření týkajících se termínovaných vkladů a vše zašle pro informaci 
členům finančního výboru e-mailem;  

- pokud si to nikdo ze členů finančního výboru nevyžádá, tak se finanční výbor se již nebude 
k uvedenému scházet; 

- na základě aktualizovaných údajů bude přímo na jednání zastupitelstva MO dne 8. 11. 2023 
předložena úprava 5. změny rozpočtu MO Pardubice V na r. 2023, ve které budou uvedena 
usnesení k termínovaným vkladům a doplněna související rozpočtová opatření týkající se 
termínovaných vkladů. 

Pro: 4, proti: 0, zdržel se: 0 

 

Ad 3) Finanční výbor se zabýval návrhem směrnice č. 28/2023: Zásady a program pro poskytování 
dotací z rozpočtu MO Pardubice V v r. 2024 a její přílohami. Směrnici byla projednána se s panem 
starostou, tajemníkem, vedoucí sekretariátu starosty, tajemnicí komise pro školství, kulturu, sport a 
mládež a dále ji obdržela k posouzení také uvedená komice. Připomínky ani podněty k návrhu 
směrnice nebyly podány.  Tato směrnice obsahuje obvyklou aktualizaci termínů, dále došlo pouze ke 
zvýšení částky pro program (na položce příspěvky z 200 tis. Kč na 300 tis. Kč) a k prodloužení termínu  
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pro uzavření smlouvy ze 20 na 30 dnů (zejména v období dovolených bylo obtížné kratší termín 
stihnout).  Finanční výbor neměl ke směrnici žádné dotazy ani připomínky. 
 

Usnesení: 

Finanční výbor bere na vědomí novou směrnici č. 28/2023: Zásady a program pro poskytování dotací 
z rozpočtu MO Pardubice V v r. 2024 a její přílohy a nemá k nim připomínky. 

 

 

Ad 4) Termín dalšího jednání finančního výboru byl z technických důvodů stanoven na 27. 11. 2023 
od 15:00 v zasedací místnosti ÚMO Pardubice V.  

 

Ověřil: Ing. Jaroslav Kňava, předseda výboru       Zapsala: Ing. Marcela Kotyková, vedoucí OE   

 


